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GALGAHÉVÍZ VISSZATEKINTŐ

A Képviselő-testület 2015. május 26-i rendkívüli ülésén pályázat benyújtásáról döntött. Szerettünk vol-na új melegítőkonyhát, étkezőt kialakítani az iskolaud-varon és az egészségházat felújítani. Ezen pályázatok nem nyertek, de az elkészített pályázati dokumentá-ció alapján újra pályázunk. Sikeres volt viszont a Béke utca, Úttörő utca, Petőfi utca és a 1020 hrsz-ú aszfalt útjaink burkolat felújítása tárgyában benyújtott pályá-zatunk, melynek kivitelezése a jövő évben történik a közbeszerzési eljárás lefolytatását követően.Június 9-én a képviselők beszámolót hallgattak meg a Kodály Zoltán Művelődési Ház tevékenységéről. Az előterjesztésben részletesen szerepeltek a személyi és tárgyi feltételek, a Művelődési Ház rendezvényei a fa-lufarsangtól a falukarácsonyig. A Művelődési Házban működő művészeti csoportok változatlanul színvona-lasan működnek, biztosított a Művelődési Ház műkö-dése,- tartalmazta az előterjesztés.Az önkormányzati tulajdonú, illetve résztulajdonú gazdasági társaságok munkájáról a DAKÖV Kft. ügyve-zetőjeként Ritecz György Úr, a Szelektív Hulladékhasz-nosító és Környezetvédelmi Nonprofit Kft. ügyvezető-jeként Benke Sándor Úr adott tájékoztatást.A Bagi Üzemigazgatóság Turai Vízellátási Üzeme létszámáról, működési feltételeiről, a tűzcsapok álla-potáról, a vízmérőcserékről, és a víztornyok állapotá-ról kaptak a képviselők részletes tájékoztatást. Sajnos a vízbekötések száma nem növekszik olyan ütemben, mint a korábbi években. A Szelektív Nonprofit Kft. te-vékenységét negatívan befolyásolja a hulladék lerakási járulék, a céltartalék és a felügyeleti díj - tartalmazza a beszámoló. A képviselőket tájékoztatta Benke Sándor ügyvezető a 60-80 literes hulladékgyűjtő edényzet be-vezetésével kapcsolatos feladatokról.Egyebek napirendi pont keretében elfogadásra ke-rült a felülvizsgált helyi esélyegyenlőségi program, melynek megléte elmaradhatatlan feltétele az EU-s pályázatoknak. Jóváhagyásra került a Roma Nemzeti-ségi Önkormányzattal kötött együttműködési megál-lapodás.A testület visszatérítendő tagi kölcsönt biztosított a Szelektív Nonprofit Kft. részére az állam felé fennálló többletbefizetéseinek finanszírozására.A képviselők a Fürst Sándor utcanév kötelező meg-szüntetése miatt, ezen utca nevét Orgona utcára vál-toztatták.A 2015. szeptember 15-én tartott ülésen a Cse-metekert Napköziotthonos Óvoda mb. vezetője adott tájékoztatást a munkájukról. Az előterjesztés tartal-mazta a jogszabályváltozások következtében az óvó-nőkre háruló többletfeladatokat is. Az óvoda létszáma 96–106 fő között mozgott 2014. október 1. és 2015. augusztus 31. között. Biztosított a logopédiai ellátás, 

valamint a szükséges fejlesztő foglalkozások. Az óvo-dapedagógusok létszáma 10 fő a 19 fő összlétszámból. Az együttműködés a szülőkkel, az általános iskolával és az Önkormányzat vezetésével az intézményvezető megítélése szerint jó, amit bizonyít a létrehozott ala-pítvány, a benyújtott pályázatok és a szülők társadal-mi munkája. A Képviselő-testület elfogadta a 7/2015. (IX. 16.) önkormányzati rendeletét, a 2015. évi költségvetés módosítása tárgyában. A testület a saját bevételi ter-vét 23,9 millió Ft-ról 24,5 millió Ft-ra felemelte, ami félévig 48 %-ra teljesült. A helyi adó bevétel az I. félév-ben 19.122 e Ft-ra teljesült, míg a gépjárműadó bevé-teli terv 7 millió Ft, ami 51 %-ra teljesült. A talajterhelési díj bevételi terve csak a II. félévben fog realizálódni. Az állami támogatások időarányosan érkeztek, félévig 83,2 millió Ft-ot kaptunk. Bevétele-ink összesen a I. félévben 184.909 e Ft-ot tettek ki, az intézményfinanszírozással együtt. A Roma Nemzeti-ségi Önkormányzat, a Tura és Térsége Hulladékgaz-dálkodási Önkormányzati Társulás és a Galga-menti Önkormányzatok Társulása bevételei az összes féléves bevételt 189.533 e Ft-ra emelték, ami 46 %-os teljesí-tést jelent.A működési és folyó kiadásunk módosított terve 57.095 e Ft, ami 44%-ra teljesült, vagyis 25,4 millió Ft. Az óvoda az I. félévben 41.815 e Ft-ot költött, ami 49 %-os kiadási teljesítés. A művelődési ház kiadása 4 millió Ft, a Polgármesteri Hivatal kiadása 22 millió Ft, ami szintén 50 % alatti kiadás teljesítés. A működési célú pénzeszköz átadás a helyi szervezeteknek 2.750 e Ft. Segélyre 7,9 millió Ft-ot költöttünk a félév alatt, ami 38 %-os kiadást jelent. Megépült az Emlékpark, és befejeztük a kamerarendszer kiépítését. Elszámolásként visszafizettünk az államnak a tava-lyi év finanszírozásából 3,3 millió Ft-ot, s a tartalékunk jelenleg 31 millió Ft, de ez év végéig még csökkeni fog.A Nemzetiségi Önkormányzat és a két Társulás ki-adása az összkiadásunkat 186.048 e Ft-ra emelte, ami a 414.449 Ft-os módosított tervhez képest 45 %-os kiadást jelent.Döntés született arról, hogy a jogszabályváltozások ellenére a családsegítő és gyermekjóléti feladatokat továbbra is a működő társulás átalakításával kívánjuk biztosítani.A Képviselő-testület szociális célú tűzifa pályá-zat benyújtásáról döntött a maximálisan igényelhető mennyiségre.A testület felülvizsgálta a működő alapítványok, egyesületek alapító okiratait a bekövetkezett jogsza-bályváltozások miatt. A tevékenységet nem végző ala-pítványok megszüntetésének előkészítésére a Jegyzőt kérte fel a testület. 
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SULI HÍREK

Galgahévízi Kis IglicékMár egy éve énekelünk együtt a lányokkal, és egyre gyakrabban hívnak meg minket, egyre távolabbi ren-dezvényekre, város illetve falunapokra. Mindig szíve-sen megyünk és énekelünk. Leírhatatlan öröm látni, hogy tetszik nekik, amit csinálunk. Minden fellépés alatt tapasztalatokat szerzünk, és tanulunk belőlük.Tavasz végén Csányban országos elődöntőn vettünk részt, és sikeresen továbbjutottunk, amellett egy gyönyö-rű éremmel is gazdagodtunk. Emellett találkoztunk Sebestyén Mártával, a Föl-szállott a páva egyik zsűritagjával, és Unger Balázzsal is. Sok szép népdalt és népmesét hallottunk, és néptáncos pro-dukciókat láttunk.Június 6-án Miskolcon, az országos versenyen helyezést nem értünk el, de megcsodálhattuk a város egy részét, és egyenpólót is kaptunk.A Fölszállott a páva a csapat eddigi legnagyobb ver-senye és élménye volt, amin idén a gyerekek mutathat-ták meg a tehetségüket. Budapesten az MTVA stúdiójá-ban volt a területi válogató, és ide soroltak be minket. 

Saját öltözőt és belépőkártyát is kaptunk, ráadásul az óriási Süsüvel és a Tévémacival is fényképezkedtünk.  Az öltözködés után még rengeteg időnk maradt a da-lokat próbálni. Három Galga menti dalt adtunk elő, amit a zsűri később 61/70 ponttal értékelt, aminek iszonyatosan örültünk. A csapatból Jámbor Zsófia és Sára Boglárka adott interjút, ami miatt eleinte nagyon izgultunk, de rájöttünk, hogy nincs miért. Sajnos nem jutottunk be az élő adásba, de a több mint 1000 fel-lépőből az első 169-ben tudhattuk ma-gunkat. Azért neveztünk be, hogy tanul-junk, és meghallgathassuk más gyerekek produkcióit.Szeptember 19-én Szigetszentmikló-son jártunk, ahol két színpadon is fellép-tünk a hévízi, moldvai és dudanótáinkkal. Itt is adtunk interjút egy helyi tévének.Köszönjük Éva néninek és Timi néni-nek, mert nélkülük nem jutottunk volna el idáig.Szeptember 25-én a Duna tv-n láthattatok minket a Fölszállott a páva területi műsorában.
Jámbor Zsófia, Sára Boglárka

A tábortűz2015. szeptember 18-án, az előző hét esős napjai után egy szép, napos pénteken volt az iskolai tanév-nyitó tábortűz. A délutánt akadályversennyel kezdtük. Először az elsősök, azután a másodikosok, majd a har-madikosok, végül a negyedikesek indultak el. Minden akadálynál érdekes és szórakoztató feladatokkal vár-tak minket a tanárok. Először Bogi néni várta a csapatokat, a lenti pályán, ahol labdákat kellett gurítani egy két oldalon lyukas tárgyba. Utána Rózsa néni és Erika néni akadályai következtek a Geöcz téren. Rózsa néni feladatánál mindenki választott magának egy párt, akivel együtt kellett dolgozni, hogy elérjünk a célig, aztán vissza. Erika néni pedig zsákbanfutó versenyt tartott a részt-vevőknek. A szobor melletti téren István tanár úr egy 

dobálós játékkal várt minket. Az iskolához visszaérve már csak két játék választott el bennünket a tábortűz-től. Gabi néninél tornyot kellett építeni, Marika néni-nél pedig egyensúlyozni kellett. A pályák végén pedig Darnyik Fecó jött egy buborékfújóval, amit ki lehetett próbálni. A legvégén ettünk, ittunk, majd jött a várva várt tá-bortűz. Szép volt, vicces volt, de leginkább nagyon me-leg volt.Én nagyon szerettem ezt a napot, remekül szórakoz-tam, remélem, mindenki jól érezte magát és a jövőbeni első osztályosoknak is tetszeni fog ez az évente meg-rendezett program.
Holly Laura

  4. osztály

A képviselők kiválasztották az ajánlattevők közül a Zrínyi utca és a Ságvári utca egy-egy szakaszának asz-faltozását végző vállalkozást, mely munkálatok az ősz folyamán megvalósulnak.A testületi ülésen szó volt arról, hogy a külterületi uta-kon egyre többen raknak le szemetet és a hulladékke-zelő-telepünkre ingyenesen is kivihető száraz és zöld hulladékot. Most kellett elszállíttatnunk,- a Környe-zetvédelmi Hivatal bírságát elkerülendő – a 30-as út mellől több fuvar hulladékot, amit bizonyíthatóan gal-

gahévízi lakók szállítottak ki. A jövőben a szükséges feljelentéseket megtesszük, amit a magam részéről elkerülhetőnek és elkerülendőnek tartok.Az Önkormányzat a Polgármesteri Hivatal és a Tár-sulások munkáját érintő kérdésekben szívesen állok az Önök rendelkezésére.
 

dr. Král László
 címzetes főjegyző
 mb. jegyző
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Tábortűz negyedikes szemmelNálunk minden szeptemberben az a szokás, hogy tábortűzzel kezdjük a tanévet. Előtte játékos feladato-kat kapunk. Az idén többek között kukoricacsutkából kellett minél magasabb tornyot építeni. Összesen hét feladat volt, nagyon élveztük a zsákban-ugrást is.A végén kaptunk zsíros kenyeret is. Meggyújtottuk a tüzet, potyogtak az ágak, aki közelébe estek, nagyon sikoltozott.  Mrkva Zita Zoé 4. osztályEgy szép, napsütéses délután gyerekek hada gyűlt össze az iskola udvarán. 

Hogy miért? Mert ismét megrendezésre került a tá-bortűz.Mint minden évben, most is feladatokkal várták a tanítók a gyerekeket, akik nagy örömmel, lelkesedés-sel teljesítették őket. Az ügyességi játékokat követte a tábortűz. A fából összerakott „sátrat” István bácsi gyújtotta meg. A gyerekek nagy odafigyeléssel, kezükben zsíros ke-nyérrel figyelték, ahogy lassan kialszik a tűz.                     Fehér Vivien 4. osztály

Ötödikes lettemMikor megkezdődött az év, nagyon furcsa volt. Na-gyon máshogy van minden. Minden óra más teremben van, és mindig más tanárral vagyunk. Máshol van a gyülekező és a szünet. Nehezebbek a dolgozatok és sokkal többet kell tanulni. Alsóban minden más volt. Ezért most nagyon össze vagyok zavarodva.
Száraz Bálint ZsoltAz ötödikbe nagyon nehéz, mert: több a dolgozat, minden órán másik terem és egy héten 3-szor van 6 óra és több a házi feladat. Nehéz az ötödik osztály, de azért jó, mert minden nap találkozok a barátaimmal.

Varga LajosElkezdődött az iskola. Szeptember 1-jén már ott ül-tünk a padokban! Felsős lettem, osztályfőnökünk: Bal-la Tímea. Én nagyon örülök, hogy Timi néni az osztály-főnökünk. Aztán már teltek a napok és elkezdődött a tanulás. Bizony kaptunk házit, nem is keveset. Nekem a történelem a kedvenc órám. Már kettő feleletet is ír-tunk, ami nekem remekül sikerült. Igaz nagyon fura, hogy most már teremről teremre „vándorolunk”. Az is fura, hogy most már ugye a focipályán vagyunk. Alsó-ban még csak álmodhattunk arról, hogy lemehessünk. Akármilyen furcsa, én nagyon szeretek felsős lenni. És úgy érzem, hogy most sokkal összetartóbb az osztály, mint alsóban. És örülök neki, hogy van tesóm, mert se-gít a tanulásban és minden másban is. Nekem nagyon tetszik az ötödik osztály!
Sára JúliaSzeptember 1-jén jöttünk először ötödikbe. Nagyon izgultunk, hogy milyen lesz az első nap, legalábbis én. Volt nekünk Timi nénivel, az osztályfőnökkel három óra, s egy tesi. Élveztük azt a napot. Aztán múltak a napok, sok óránk volt, nehéz volt a táskánk. Jöttek új tantárgyak. Szerintem az osztály 90%-nak a TÖRTÉ-NELEM nagyon tetszik. De van sajnos egy nagy baj, sok a tanulnivaló. De ezt leszámítva nekem tetszik az ötödik osztály. Bajainkkal oda tudtunk menni Timi né-nihez. Ő segít nekünk örömmel. Én örülök, hogy Timi néni az osztályfőnökünk. A nagyobbak segítenek azért nekünk. De a sorakozónál viszont kemények. Az ebéd-lőnél néha előre engednek. Szerintem kedvesek. Igaz, alsóban mi voltunk a legnagyobbak, itt meg a legkiseb-

bek, de se baj, majd mi is leszünk nagyok. De addig is tanulnunk kell. Nekem személy szerint tetszik az ötö-dik!
Viszló Annamária DorottyaAz ötödik osztály nagyon nehéz, de nekem tetszik. Az új tantárgyak nehezek, de meg lehet velük birkóz-ni. A napközi is jó, nem annyira hangosak, mint alsó-ban. Most már megyünk egyik teremből a másikba. Az új tantárgyak érdekesek. Igaz, többet kell tanulni, de nekünk ez a dolgunk. Vannak kirándulások és nagyon tetszenek. Összefoglalva szeretem az ötödik osztályt.

Schuszter MercédeszÖtödikes vagyok, nagyon örülök neki. Szeretem az ötödiket, mert jók a tanárok, jól tanítanak. Szeretem, mert van történelem óra.
Gregus MátéSok minden más lett. A tanárok, az órák, a termek. Egyik nap könnyű a táska, másik nap már nehezebb. Sokat kell tanulni. Sajnos most már nem elég, ha egy-szer elolvasom a tananyagot. Kevesebb szabadidőm van, mint alsóban. A napközi is más lett. Nagyobbak, hangosabbak körülöttem a gyerekek. Az órákból is több lett.

Buzás AntóniaNagyon jó az ötödik, nagyon szeretem. Csak az a baj, hogy sokszor járkálunk. Amúgy nagyon tetszik. Szere-tek is, meg nem is iskolába járni. De muszáj, mert ha nem járok suliba, nem leszek okos. De jó, mert legalább itt vannak az osztálytársaim, akikre számíthatok.
Pleskó ZsófiaAz ötödik osztály sok mindenben más. Folyamatos a vándorlás a termek között. Több új tantárgy, több új tanár. Vannak nehezebb és könnyebb tantárgyak, mégis minden nehezebb, mint alsóban. Sokkal több-ször van hat óránk és sokkal kevesebbszer öt.

Bakk BíborkaNagyon jó ötödikesnek lenni, a tanítók segítenek mindenben. Egy kicsit nehéz, mégis jó. A vándorlás nem olyan bonyolult. Sok tanítónk van, kik mindig megnevettetnek minket. Nehezebbek a tantárgyak, de ez teszi őket izgalmassá. Nekem nagyon tetszik a matematika, az angol, a történelem és a testnevelés. 
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SULI HÍREKÉs persze új osztályfőnökünk, Balla Tímea, Timi néni.Kedves, vicces és szereti a gyerekeket. Okos, spor-tos, jól énekel és táncol. Meg azon kívül is rengeteg dolga van. A családjáról nem is beszélve. Plusz vannak lovai is, de akkor is szakít ránk időt! És kirándulni is visz minket, még csak év eleje van, de már mentünk túrázni. Megkerültük a Bika-tavat, el is fáradtunk. De nagyon jó volt!Ezért is szeretem az ötödiket…
Beke ErvinAz első két nap könnyű volt, de a többi már nem. Jó lent lenni, de kevés a hely. De nehéz még azért is, mert ide-oda kell cipekedni. Csak egy a bajom, hogy a tás-kától szét megy a vállam. De mégis jó, mert nem kell a kicsikkel lenni. Szerintem jó az 5. osztály.
Páldi MárkNagyon élvezem, hogy már felsős vagyok. Kedvenc tantárgyam a történelem. Örülök annak is, hogy jók a tanárok. Az osztályomból a barátaim: Tóth Tódor, Kerti Benjámin, Sára Júlia, Beke Ervin. Az osztályfőnökünk elég szigorú, de igazságos. Azért jó az ötödik, mert sok a tanulás. Az órarend nagyon rossz, mert szerdán, csü-törtökön halálosak a tanulások és házik. Viszont sze-rencsére Száraz Bálinttal nincsenek konfliktusaim. A szünetek rövidek és néhányszor uncsik is.

Bukovics ÁdámNekem nagyon tetszik az ötödik. Sokat rohangálunk, viccelődünk a barátaimmal a szünetben. Tetszenek az új órák is, kedvenceim az erkölcstan és a történelem. Rossz csak az, hogy néha a hatodikosak csúfolnak, és akkor rosszul érzem magam, de rájöttem, hogy ha nem foglalkozom velük, abbahagyják. Sok a tanulniva-ló, de ha gyorsan megtanulok, könnyebb. Két tesiről el 

vagyok kérve, mert aerobikozom. Így nem kell össze-csapni a leckét, és tanulni is van időm. Nincs új osz-tálytársunk, a régiekkel pedig jól elbeszélgetünk. Ne-kem tetszik a tanárunk is, jó az osztályfőnökünk. Most még tetszik, meglátjuk pár hónap múlva mit mondok.
Vladár KíraHelló! Nóri vagyok, 5. osztályos. Ebben a pár mon-datban leírom, hogy milyen ötödikesnek lenni. Az első nap nagyon szuper volt, mert akkor még nem kellett nehéz táskát cipelni. Persze nem minden nap ilyen ne-héz, csak szerdán meg csütörtökön. De én elég gyor-san megszoktam. Emlékszem, hogy az első hét nagyon nehéz volt (pl.: a sok vándorlás, az új tantárgyak…és persze ilyenkor sok mindent elhagyunk). De miután helyre álltak a dolgok, minden könnyebb lett. Hát eny-nyi az én kis bevezetőm az 5. osztályról. Sziasztok!

Keserű NóraSzívszakadva, bánattal elhagytuk az alsó tagozatot és szeretett tanárainkat. Azután a jó hosszú nyári szü-net után elkezdődött az ötödik osztály, egy új tanárral. Először egy kicsit megijedtem, de most már a pár hét alatt olyan, mint ha a felső udvaron lennénk. Már most év elején el is kezdődött a papírgyűjtés és a szüreti. A barátokkal beszéljük, hogy mikor menjünk papírt gyűjteni. Majdnem elfelejtettem, felvettünk egy új tan-tárgyat, a történelmet. A nyár alatt elkezdtem lovagol-ni, és egyre jobban fejlődök benne. Amikor elkezdő-dött az ötödik, pár dolgot nem értettem, de a suliban mindent megbeszéltünk. Már volt Bika-tó körüli séta, amire sajnos nem tudtam elmenni. Még kicsit döcögő-sen indult, de igyekszem visszazökkenni.
Bencze Attila

Tó-túraIX.18-án az ötödik osztály gyalogtúrát rendezett a hévízi tó körül. A túra érdekes és hasznos volt. Min-denkinek nagyon tetszett, aki elment.
Száraz Bálint Zsolt IX. 18-án, pénteken délután iskola után Timi néni rendezett egy gyalogtúrát. Kisétáltunk a tóra. Megáll-tunk az őrháznál és ettünk-ittunk, aztán elindultunk, hogy körbesétáljuk a tavat. Elindultunk és az egyik horgászhelynél megálltunk, hogy kagylót gyűjtsünk. Mentünk tovább az erdős részre, ahol nagyon szép volt az avar. Aztán volt egy olyan rész, ahol nagy sza-kadék volt. Játszottunk és beszélgettünk. A végén volt egy roskadt híd. Elindultunk az őrház felé, előtte volt egy árok, azt egyenként átfutottuk. 

Széles SzeverinEgyszer elmentünk a Bika tóra. Először is az isko-lától indultunk egyenest a tóig, miközben Timi néni beszélt a növényekről, hogy melyik mérgező, melyik nem. Mikor odaértünk, tartottunk egy pici pihenőt, azután mentünk a tó körül. Láttam közben két döglött 

halat, egy kiugró halat, és sok madarat, sok gombát és egy kis keresztes pókot. Hazafelé Bence anyukája ho-zott fagyit.Végül hazaértünk és mindenki pihent, kivéve Timi nénit.
Kerti BenjáminEgyszer elmentünk szept. 18-án megkerülni a Bika tavat. Eleinte csak kagylókkal találkoztunk, de amikor beértünk egy árnyékosabb helyre, akkor hallottunk madarakat, láttunk gombákat, aztán egy kidőlt fát. Voltak túrajelzések és kitaposott ösvények, hogy el ne tévedjünk. Útközben ettünk kökényt és bodzát. Észre-vettünk egy halat, aminek bele volt a szájába szakadva a damil.Láttunk egy rókalyukat! És mire hazaértünk, addig-ra leszakadt a lábunk!

Mácsai BenceNekem a túra nagyon tetszett. Az egészben az volt a legjobb, hogy együtt voltunk. Nagyon élveztem, hogy többféle dolgot is csináltunk, pl.: amikor leszaladtunk 
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GALGAHÉVÍZ SULI HÍREKa dombról, és Timi néni elkapott minket, vagy amikor lefeküdtünk az útra, és Timi néni lefényképezett min-ket. A bónusz meglepi az volt, amikor Bence anyukája jött utánunk kocsival, és hozta a fagyit. Timi nénivel beszélgettünk sokat, a gyümölcsöket út közben meg-kóstoltuk.  Timi néni csalánnal hessegetett minket. A legviccesebb az volt, amikor hazafelé énekeltük a nézését meg a járását. Sokat viccelődtünk és nevet-géltünk, én ezt nagyon élveztem.         Gohér KatarinaSzeptember 18-án túrázni indultunk az osztály egy részével. Fél 3-kor indultunk az iskolai játszótértől. Rengeteget gyalogoltunk, míg odaértünk a Bika-tó-hoz. Ott megálltunk pihenni, ettünk-ittunk egy kicsit. Nem sokkal később el is indultunk. Mivel nagy a tó, volt egy óra, míg körbesétáltuk. Közben Timi néni azzal viccelődött, hogy itt laknak a sárkányok, de persze sok érdekeset is elmondott. A tóból kiálló fa-rönkökre azt mondta: „Na gyerekek, ide jövünk jövő órán survival-özni”. Mindenki nagyon nevetett. Mire körbeértünk, mindnyájan elfáradtunk. Mielőtt haza-indultunk, megálltunk egy kicsit kacsázni. Hazafelé megkóstoltam egy kökényszemet. Hát nem mondom hogy finom volt.Mikor hazaértünk az iskolához, ott még tartott az alsósoknak a tábortűz. Nekem nagyon tetszett és re-mélem, hogy lesz még ilyen!                     Nagy BrigittaSzeptember 18-án elmentünk a tóra körbesétál-ni. Délután fél háromkor indultunk a tóra. Amikor odaértünk, kaptunk ingyen kólát, ettünk ittunk, az-tán elindultunk körbe. Néhány helyen meredek volt. Egy farönknél megálltunk. Timi néni le akart minket fényképezni, de megtámadtak minket a szúnyogok. Leginkább rám szálltak, engem csíptek meg. Mikor visszaértünk, lementünk a dombon. Visszafelé Timi néni fogott egy csalánt, azzal hajtott minket előre. Közben találkoztunk Bence anyukájával, mert azt hit-te, hogy ott vagyunk, mert kaptunk volna fagyit. De elhozta nekünk és kiosztotta. Amint megettük, futot-tunk tovább a csalán elől. A vége felé azt mondta, aki vele együtt ér be, az kap egy 5-öst. És ezért mindenki mellette ment. Amikor visszaértünk, még játszottunk és mentünk haza.                                               Páldi MárkSzeptember 18-án 14 órakor elindultunk a tóhoz. Az elején mentünk és beszélgettünk. Találtunk bo-dzát, jó sokáig csámcsogtunk rajta. Elértünk a tóhoz és megálltunk a büfénél inni. Egy pohár Coca Colát ittunk, amit Bence anyukájától kaptunk. Mentünk-mentünk és találtunk egy óriási kagylót. Annyira szűk volt az út, hogy egyenként kellett mennünk. Timi néni megmutatta a sárkányok odúját. Láttunk egy fá-ból épült rozoga hidat. Sikerült átjutnunk rajta, ahol csalánerdő várt minket. Timi néni fogott egy zsepit, és egy csalánt letépett, és elkezdte a lemaradottakat kergetni vele. Mikor ott voltunk a nagy fatörzsnél, 

Timi néni kért egy fényképet. Márkó leült a fatörzsre és fel is pattant azt ordítva: - Daráázs!!Mindenki hátrébb futott. Márkó kapott a karjára egy csípést. Hazafelé odajött kocsival Bence anyja, és hozott fagyit. Hazafelé mentünk, találtunk egy biciklit. Otthon megmosakodtunk és lefeküdtem.
Bukovics ÁdámSzeptember 18-án 14.30-kor indultunk neki egy gyönyörűnek ígérkező túrának. Osztályfőnökünk meg-lepően piros fejkendőben érkezett. Amint elhagytuk az iskolát, elkezdtünk gyönyörködni a környékben. Egy ideig házak között haladtunk, majd mikor kiértünk a lakott területről, egyre jobban lehetett gyönyörködni a szemünk előtt elterülő dimbes-dombos, erdős tájban. Egyszer csak megálltunk, mert egyesek lemaradtak. Majd egy domb tetején (nem messze a tótól) elcso-dálkoztam a távoli Ökofalu és környéke szépségében. Mikor odaértünk a tóhoz, pihenőt tartottunk. Bence anyukájától kaptunk kólát, majd nekivágtunk a tónak. Átkelve a sorompón, az első „tisztásnál” háttal a tónak csoportképek készítettünk. Majd haladva tovább el-értünk az Oroszország tulajdonában álló területhez. Tovább haladva „egyszemélyessé” vált az út, mivel itt ember taposta dimbes-dombos lett, sok veszéllyel (le-csúszás, stb…). Az egyik omlásnál láttunk egy döglött pontyot. A csücsöknél érdekesen álltak a farönkök a vízben. Majd egy omladozott hídon keltünk át, így át-érve a másik oldalra. Hazafelé haladva, elhaladtunk az Ökofalu kapuja előtt, s egy tábla szélén visszaértünk a büféhez. Előtte megint osztálykép készült. Hazafelé kaptunk fagyit. Majd visszaérve a sulihoz vártuk, hogy eloltsák a tüzet.             Tóth Tódor

Szeretnénk köszönetet mondani  a Fő út és a Dózsa György út sarkán lévő  Pihenőpark létrehozásáért és gondozásáért  Polgármester és Jegyző Úrnak,  az Önkormányzatnak, a Képviselő-testületnek és a közmunkásoknak. Jól eső érzés minden nap ilyen szép környezetbe kilépni. Hálásak vagyunk érte, köszönjük!
A környék lakói

Hálás szívvel mondunk köszönetet  mindazoknak, akik Ignácz Mihály édesapa temetésén részt vettek,  fájdalmunkban osztoztak,  virágaikkal, imáikkal, jószándékukkal  gyászunkat enyhítették.
A gyászoló család
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Szeptemberi hírmondó• Augusztus 25-én az újonnan érkező óvodásaink szüleinek volt értekezlet, ahol Pannuci és Arti óvó néni családiasan ismertette a beszoktatással kapcso-latos tudnivalókat• Augusztus 31-én az elsős gyermekeket az óvodá-ból kísérték fel az évnyitóra a nyolcadikosok, Katókné Kati tanító néni, a szülők és nem utolsó sorban volt nevelőik, Pannuci, Arti óvó néni és Böbi dajka néni. Kí-vánunk nekik nagyon boldog és sikeres iskolai éveket! • Elkezdtük a 2015/16-os nevelési évet 88 kisgyer-mekkel az év elején. Év végére a várható létszám 96 fő lesz. • Szeptember 3-án az M2 a Süni csoportban az őszi gyümölcsök témában forgatott. Köszönet Andi és Jut-ka óvó néninek, Mariska dajka néninek és a gyerekek-nek, akik nagyon ügyesen helytálltak. • Szeptember 11-én nevelési értekezletet tartot-tunk, ahol  a téma a törvényváltozásokkal, jogszabály módosításokkal teli év indítás volt. A megbízott óvo-davezető ismertette a kollégákkal az előző éves beszá-molóját, majd az új nevelési év munkatervét, melyet a nevelőtestület egyöntetűen el is fogadott. Fő felada-tunk volt az önértékelési csoport létrehozása, elindí-

tása, az intézményi alapdokumentumok (Pedagógiai Program, SZMSZ, Házirend) felülvizsgálata, szükség szerinti korrigálása. • Szeptember 15-én a megbízott óvodavezető a Kép-viselő-testület előtt számolt be a 2014-15-ös nevelési évről. A beszámolót a képviselő testület egyöntetűen elfogadta.• Szeptember 21-én Vanóné Varga Judit továbbkép-zésen volt Budapesten, ahol a nevelési év feladataival és a minősítéssel kapcsolatos előadásokon vett részt. • Szeptember 22 – 23-án intézményünkben átfogó ellenőrzést tartott a MÁK, ahol a kormánytisztviselők minden dokumentumot, adatokat átvizsgáltak. • Szeptember 24-én a Kismadár, Cica és Süni cso-portban évindító szülői értekezleteket tartottunk, me-lyet megelőzött egy közös megbeszélés, ahol a meg-bízott óvodavezető tájékoztatta a kedves szülőket a törvényi változások tükrében tett intézkedésekről, ismertette a Házirendet és az általános tudnivalókat óvodánk életéről. A 2015-16-os év nevelő munkájához mindenkinek nagyon jó egészséget és sok sikert, sok-sok gyermekmosolyt és szülői elégedettséget kívánt!  
Darnyik Anikó mb. óvodavezető

„Benne vagyok a TV-ben!”Az M2 tévécsatorna nevében Piller Mónika felkeres-te óvodánkat, hogy  közreműködjünk a Hetedhét Gye-rekhíradó  felvételén.A nagycsoportos óvó nénik, Kovácsné Andi és Vanóné Judit izgalom-mal vetették magukat a feladatba és tervez-ték-szervezték a dél-előttöt, melyre a tévé-seket várták. A műsor  az   őszi gyümölcsök témát dol-gozta fel.Nagy várakozással néztek a felvétel elébe gyerekek és óvó né-nik egyaránt: „Benne leszünk a TV-ben!!!” hallottuk a gyerekektől kissé izgalommal és ér-deklődéssel telten.Miután megérkezett a stáb (örömmel fedeztük fel köztük Hajdú Noémit!), be is rendezkedett: lámpa, mikrofon, kamera, mint egy igazi stúdióban. A gyere-kek nagyon meg voltak illetődve.

Andi óvó néni irányításával egy nagyon szép, tartal-mas, játékos foglalkozást láthattunk: tánccal,.énekkel, találós kérdésekkel és varázslattal, mindezt jóízű fala-tozással megkoronázva! A felvétel végén a ri-porter Andi óvó nénit, majd a gyerekeket szó-laltatta meg. A máskor beszédben nem szű-kölködő csoport nehe-zen nyílt meg a mikro-fon és kamera láttán. Hát igen!Nagyon izgalmas délelőtt volt. Miután a műsor elkészült, ked-ves, elismerő vissza-jelzést és köszönetet kaptak az óvó nénik a szervezőktől. Köszönet érte a nevükben is!Aki szeretné megnézni a felvételt, megtekintheti a youtube-on az M2 Hetedhét híradó szeptember 17-i adásában.             
Csörgi Katalin, óvodavezető helyettes 
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GALGAHÉVÍZ AZ ÓVODÁBAN TÖRTÉNT
Megérkeztek óvodánk kis Csemetéi….Szeptemberben 9-en kezdték meg óvodai életüket azok a gyerekek, akik már nyáron betöltötték a 3. élet-évüket. Nagyon fontos időszak ez mind a gyermekek, szülők és az óvodapedagógusok életében is. Az óvodába érkező gyermekek érzelmi biztonságát, a közösségbe való beilleszkedését segítjük elő a fokozatos „szülős be-szoktatással”, a gyermekek egyéni igényének figyelembevételével. A beszoktatás ideje alatt igyekszünk megismerni a gyermek személyi-sége mellett a családban szerzett szokásokat és erősíteni a pozitív dolgokat. Minden tevékenységet együtt végeznek a gyerekek az óvó nénivel és a szülővel, hogy megis-merjék óvodánk napirendjét, szokás- és szabályrend-szerét. Fontosnak tartjuk a szeretetteljes, családias légkör megteremtését, hogy a kicsik minél hamarabb biztonságban érezzék magukat nevelőik, társaik kö-zött és örömmel jöjjenek reggelente óvodába. A gyermekek egy-két napot töltöttek együtt délelőt-tönként „kísérőikkel”, majd szépen, folyamatosan pár nap alatt megszokták, hogy anyának mennie kell, mert 

dolga van. Előfordult néha kisebb-nagyobb sírás, szo-morkodás, de ez egyrészt ebben az időszakban termé-szetes, másrészt rövid idő alatt meg is vígasztalódnak és újra vidáman játszanak társaik-kal. Köszönhető ez annak is, hogy igyekszünk sokféle játéktevékeny-séggel felkelteni a gyermekek fi-gyelmét és annak, hogy a szülők elfogadják és megértik kéréseinket, tanácsainkat.Jelenleg 12 kisgyermek tagja már a Maci csoportnak, ők már beszok-tak és nagyon jól érzik magukat az oviban. Vidáman telnek napjaink, sokat játszunk, éneke-lünk, mesélünk, mondókázunk, kedvenc tevékenysé-gük a gyurmázás. 10-en már itt is alszanak, pihennek, magukhoz ölelve kedvenc játékukat. Persze ha feléb-rednek, mindjárt megkérdezik: „itt van már anya?” „Mikor jön anya?” Nagy szeretettel várjuk a többi kis „Macist” is, igyekszünk mindent megtenni azért, hogy a beszok-tatás időszaka mindenki számára zökkenőmentes és örömteli legyen!                          Pannuci és Arti óvó néni

A Galgamenti Népfőiskola programajánlójaSzeptember 29. kedd 18 óra Az egészség 3 alappillére: Víz és táplálkozás, mozgás, masszázs(hozott kútvizek vizsgálata és beszélgetés Füredi Éva táplálkozás tanács-adóval, Gyarmati Attila masszőrrel)Október 2. péntek 9-12 óraPályaorientációs foglalkozás a 8. osztályosok részére a galgahévízi II. Rákóczi Ferenc Általános Iskolá-ban. Vezeti: dr. Suhajda Csilla Judit jogász/ pályatanácsadó (Szent István Egyetem)Október 3. szombat 15-18 óraŐszi Börze – ami még értékes, azt hasznosítsuk!Október 12. hétfő 14-16 óraGalgamenti Iskolások KomposztbulijaHelyszín: Hevesy György Általános IskolaRésztvevők: turai, galgahévízi, vácszentlászlói és zsámboki 5. osztályosok 5 fős csapataiTéma: a szelektív hulladékgyűjtés és a komposztlakók, különös tekintettel az ezerlábúakraOktóber 14. szerda 10-12 óraGalgamenti Óvodások KomposztbulijaHelyszín: Széchenyi Zsigmond Kárpát-medencei Vadászati Múzeum, HatvanRésztvevők: galgahévízi, boldogi és zsámboki nagycsoportos óvodásokTéma: nagyvadak az erdőben és apró élőlények az avarban
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Grétikém elkezdte az iskolát. Ha akartuk volna sem lehetett volna tovább halogatni ezt a dolgot, hiszen olyan nagylány már. Jómagam is nap, mint nap tanulok tőle valamit. Ha már itt tartunk, összegezném az el-múlt esztendőm tanulmányait. A teljesség igénye nél-kül sorolnám a tantárgyakat, amelyekkel volt szeren-csém megismerkedni. Kezdem a kedvenceimmel. Testnevelés: Az nagyon megy. Miután sikeresen le-zártam a kúszás, mászás (felmászás, átmászás, bemá-szás) korszakot, továbbléptem. Szó szerint. S így meg-állapíthattam a két lábon közlekedés számos előnye mellett azt is, hogy baromi magas vagyok!Fizika: Minden szerénytelenség nélkül állíthatom, hogy ez a fő irányvonalam.  Ugyanakkor nem monda-nám, hogy kifejezetten reálbeállítottságú vagyok, ha-bár ilyen Kim John Payne, világhírű pszichológus-pe-dagógus szerint nem is létezhet, de az alábbi hatásvizsgálatok, azt gondolom, magukért beszél-nek: • Játékkal sprintelés hatása a tesógyorsulásra;• Különböző tárgyak vizsgála-ta nem rendeltetésszerű helye-ken (például kávéskanál a cipő-ben, vagy spagetti a fülemben, vagy spenót Anyán és/vagy a padlón);• A kisvonatokon található mágnesek északi és déli pólusai hogyan viselkednek a számban, továbbá;• A gravitációval kapcsolatos vizsgálatok. Például a kenyér héjának következetes ledobálása az etetőszék-ből. És itt hívnám fel a figyelmet arra a fontos össze-függésre, hogy a tudományágak hogyan fonódnak ösz-sze egymással, ugyanis most átnyergelünk kicsit a pszichológia területére. Mivel a kenyérhéjdobálást kö-vetően szüleim erős nemtetszésüket fejezik ki, én még erősebb érzelmi ráhatással reagálok (szájbiggyesztés, miegymás). Mellesleg Apánál ez nem jön be. De, hogy minden kétséget kizáróan igazoljam ráter-mettségemet, el kell mondanom, hogy már törvényt is alkottam ezen a területen, amelynek címe: Matyi 1.törvénye: A konyhakő közvetlen hatása a fűszertartó üvegcsére.S hogy ne távolodjunk el túlzottan a kísérletezgetés-től, következzen másik favoritom, a Kémia: Bár itt meglehetősen korlátozottak a lehető-ségeim, mivel a családom kissé szűklátókörű e téren. Nem preferálják a kísérletezgetést. De ennek ellenére sikereket értem el, a „lehűti-e a cumisüvegben találha-tó tea a levesemet”, és a „mennyi fürdővízre van szük-ség egy flakon nincstöbbkönnycsepp sampon teljes 

SZÜLŐK KÖNYVE
Új bekezdés, nagybetű!felhabosításához” részterületeken. Újabb kutatási te-rületem fókuszában a fűszerek állnak majd, de ez még a jövő zenéje. Matematika: A közelmúltban végzett számításaim szerint megállapítható, hogy 1 Tesó + 1 bicikli = buli2 Tesó + 1 bicikli = civakodás3 Tesó + 3 bicikli = bringaversenyÉs ehhez a tárgyhoz tartozik Matyi 2. törvénye: amely kimondja, hogy Anya mosolya fordítottan ará-nyos Matyi 1. törvényével.Beszéljünk végre humán tárgyakról is, itt van példá-ul a Magyar nyelvtan: Bizonyos szavakat meglehetősen gyakran használok, de kizárólag a fontos szavakra szo-rítkozom. (értsd: Nyam-nyam, már amennyire ez szó-nak nevezhető, és az Anya szó) Vagy a Például Te, Te, Te… kez-detű dalból is sűrűn idézek sza-vakat… a példáult például nem!Környezetismeret: Főbb terü-leteim a szobanövény-gyomlálás – ha kell, ha nem, a csonthéjasak épphogyfogacskákkal történő hatékony vizsgálata és a nekifu-tásból macskára vetődés… töb-bek között.Jöjjenek a készségtárgyak:Ének: Ebben is jó vagyok, de legalábbis hangos. A tánc pedig ilyen oktatói testvér-gárdával nem is lehet kérdés.Rajz és vizuális kultúra: Erről csak annyit szeretnék megemlíteni és ezúton üzenni az Anyukámnak, hogy nem, NEM vagyok kicsi a graffitihez!Azért mifelénk sem fenékig tejfel ám az élet. Néha megrovást is kapok. Például, ha én nyerem a versenyt Anyával szemben a konnektorig… ezt mondjuk sosem értettem, kapjon ki, aki lemarad, nem?!Egyébként van, amiből már oktatást is tartok. Ilyen például a „ne hagyd nyitva a WC ajtót, mert betotyo-gok”, a „hivatalos iratoknak és műalkotásoknak maga-san a helyük” és a „ne szortírozz ruhát, amíg ébren vagyok, mert úgyis én leszek a gyorsabb” témakörök.Oh, és a legfontosabbat majdnem kihagytam. Törté-nelem: Ja, kérem, hát a csecsemőkorom… na, az már történelem!  

Üdvözlettel:
Péli Mátyás

Oktatásért és használtpelusért felelős szakreferens

Galgahévíz, 2015. szeptember

PDF Compressor Pro

http://www.pdfcompressor.org/buy.html


112015.  október

GALGAHÉVÍZ TOLLHEGYRŐL
Itt van az ősz, itt van újra...A szeptemberi hónapban még nagyon kellemes idő-járásnak örvendhettünk, épp csak a vége sikerült szo-morkásra. Ám nagyrészt kiélvezhettük még utoljára a melengető, dédelgető, szőlőérlelő napsugarakat. Én még attól is nagyon boldog voltam, hogy a mosott ru-hák a szabadban száradhattak, s este a nap illatával telve vihettem be őket.Megkezdődik lassan az őszi betakarítás. Kiürül a kert, csupán a zöldség, répa, s pár kitartó paprikatő didereg a hűvös reggeleken. A gyümölcsfákról is leke-rülnek az utolsó őszibarackok, körték. Sárgálló, piros-ló levelek maradnak csupán az ágakon, no meg a ma-gára maradt madárfészkek. Kirepült az új generáció, szaporítva a madárpopulációt, a kis gondos rovarirtó-kat. Az utazók útra keltek, talán még fülünkbe cseng a pacsirta hangja, még látjuk kukucskálni a gólyafészek-ből a kis gólyákat, előttünk repült el nemrég a pompás sárgarigó.  A fecske is útra kelt, s bízunk benne, hogy valamennyien jövőre visszatérnek. Velük ellentétben itt maradt jó pár madárfaj, nekik kedveskedhetünk egy kis szalonnával, magokkal, sőt akár téli menedék-kel is. Cinege, mezei veréb, fekete rigó, ökörszem, és fakopáncs is akadhat környezetünkben, csupán arra figyeljünk, ha etetni kezdjük őket, azt tegyük rendsze-resen. Ha az ágakra egy-két almát felszúrunk,  a tele-pülésen áthaladó, vonulóban lévő madarak zsírtarta-lék-felhalmozását is segíthetjük, ezt megtehetjük már kora ősszel. Az etetés nagy könnyebbséget és bizton-ságot jelent a környék madarainak − nekünk pedig rengeteg megfigyelési élményt −, különösen az itatás-sal és a mesterséges odúkkal együtt, de csak akkor, ha az etetést folyamatosan, egész télen végezzük. A fa-gyok beköszöntétől, áprilisig végezhetjük. A madarak gyorsan megszokják és számítanak az etetőhelyek táplálékkínálatára, az etetőre járó kistestű, gyakran alig 4,5 - 10 gramm (!) körüli testtömegű madarak szá-mára -10 Celsius alatti hőmérsékleten a túlélés gyak-ran arról szól, hogy tartalékaik csak arra elegendőek, hogy át tudják vészelni a fagyos éjszakát. Ha másnap nem tudnak eleget táplálkozni az alig 5-6 órányi nap-pali periódusban, például azért, mert nem töltöttük fel az etetőt, könnyen elpusztulhatnak a következő hideg éjszakán. Tehát csak tudatosan, felkészülten fogjunk bele! Mivel etessünk? A téli etetőn alkalmazható ma-dáreleségek: növényi magvak és ezek keverékei, állati zsiradék és alma, melyeket együtt érdemes alkalmaz-ni. Jó munkát, és sok-sok megfigyelési élményt kívá-nok hozzá!Ha ősz akkor szüret, hisz megérett a szőlő aranyos vesszeje, nosza szedjük le, és hordóba vele! Bizony sok kisgazda örült a meleg nyárnak, cukorfokot növelő ősznek! Az idei termés jó lesz, édes lesz a must, finom lesz a bor! Ha már szüret, akkor mulassunk is. Lányok, és asszonyok, legények, és férfiak, népviseletet öltve táncolják végig falunkat. Szemet gyönyörködtető ha-gyomány, kocsmáros és bíró párral, sok lovassal, zene-karral, és kipirult táncosokkal. Estébe nyúló vigada-lom, ahol sok bor, sok pogácsa és sütemény szolgálja 

az ünnep teljessé tételét. Nem telhet el szeptember utolsó hétvégéje Galgahévízen szüreti felvonulás nél-kül!A nappalok rövidülnek, az esték meghosszabbod-nak. A kémények a házak tetején lassanként szürke füstöt kezdenek ontani. Hideg jő, és egyre hidegebb. Nappal még olykor kikukucskál a nap, jótékonyan vé-gigsimít rajtunk, de az esték, a hajnalok bizony már hűvösek. Deres háztetőkre ébredünk, és bizony a lehe-letünk is látszik már munkába menet. Már nagyon ősz ez az ősz, és eljő mindenszentek ünnepe, s már itt is a tél. De ne szaladjunk még ennyire előre, hisz még csak október van. Akad még kellemes kiránduló idő, csu-pán egy réteg ruhával többet kell felvenni. Ennek is megvan a maga szépsége. Akár falunk határába is sé-tálhatunk egyet a nagyszülőkkel, mert ők bizony tud-ják, hogy régen kinek hol volt a földje, ki mit ültetett bele, és gyerekkorukban minő óriás gyümölcsfák nyúltak az ég felé, itt is, ott is. Gyűjthetünk rengeteg csipkebogyót, jótékony hatását nem kell ecsetelnem. Akad pár gesztenyefa is, melynek terméséből a meleg kályha mellett vicces figurák készíthetők. Gyárthatjuk a töklámpásokat, igazi divat lett belőle felénk is. Szó-val ez az évszak is tartogat rengeteg élményt szá-munkra, s ne feledjék: „Az ősz egy második tavasz, amikor minden levél virággá változik.”Segítő forrás: Magyar Madártani és Természetvé-delmi Egyesület        Szélné Zsuzsi 
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EGYHÁZUNK

Rovatunkban most egy galgahévízi születésű, peda-

gógus családból származó, matematikus doktorral be-

szélgettünk, aki jelenleg többek között az MTA Rényi 
Alfréd Kutató Intézetének tudományos főmunkatársa. Ő 
Rásonyi Miklós, akire büszkék lehetünk. 

-  Bevallom, nagyon régen találkoztam 
veled, és nem is nagyon tudtam, hogy mi-
vel foglalkozol pontosan. Mikor készül-
tem az interjúra, valóban büszke lettem 
Rád. Arra, hogy Galgahévízről elindult 
egy fiatalember, és gondolom, hogy nem 
egyszerűen, de idáig eljutottál. Nehéz 
volt az út?- Igen, a matematika erőfeszítést kí-ván, sokat dolgoztam, de mindig kedv-vel  tettem.

- Mikor dőlt el, hogy a szüleiddel ellen-

tétben reál irányba indulsz, a matemati-
kát, azon belül is a pénzügyi matemati-
kát választod? - Az, hogy matematikával foglalkozzam, a gimnázi-umban dőlt el. Ez volt a legérdekesebb tantárgy. Szép-nek találtam a logikus, világos érveléseket, még ha sok gondolkodást, erőfeszítést igényeltek is. 

- Jelenleg a MTA Rényi Alfréd Matematikai Kutató In-

tézet munkatársa vagy. Mivel foglalkozol itt?- Alapkutatásokkal, a pénzügyi matematika terüle-tén. Kicsit pontosabban, azt vizsgálom, mely matema-tikai modellek írják le megfelelően a pénzügyi piaco-kat, illetve ezekben a modellekben hogyan kell jól befektetni, pl. mikor érdemes egy adott részvényt el-adni ill. megvenni. Itt nem az a cél, hogy valaki ebből meggazdagodjon, hanem hogy megértsük bonyolult 

Akire büszkék lehetünkpénzügyi rendszerek működését.
- Emellett oktató és témakiíró vagy doktori iskolák-

ban. Az oktatást vagy a kutatást kedveled jobban?- Mindkettőt, ezeket nem lehet elválasztani. A dok-tori hallgatókkal együtt dolgozni a legiz-galmasabb: ez egyszerre oktatás és ku-tatás.
- Hol élsz most?- 2009 és 2013 között Edinburgh-ban, Skóciában éltünk feleségemmel, Annamáriával, és a nagyobbik lányom-mal, Terivel, aki 2011-ben kint születt. 2013 őszén hazajöttünk, megszületett Erzsi lányom. 2014-ben Gödöllőre köl-töztünk, most is ott élünk.
- Hogyan zajlik egy matematikus kuta-

tó napja?- Gondolkodni lehet egy darab papír előtt ülve, közben mások tudományos cikkeit, könyveit is olvasgatva, gyakran a számítógép képernyőjén. Más kollégákkal együtt is dolgozunk, többnyire tábla előtt, krétával. Ha valami készen van, akkor abból cikket írok, szövegszerkesztővel, számító-gépen. Végül gyakoriak az előadások, ahol egy kolléga a táblánál elmagyarázza az elért eredményeit. 
- Úgy emlékszem, hogy kiválóan zongoráztál. Jut időd 

most is a zenére? Vagy mivel töltöd a szabadidődet?- Nagyon ritkán, percekre ülök csak a zongorához. Szabadidő az, amikor családtagokkal vagy barátokkal találkozunk, nekünk csak ez a „hobbink” van. Remé-lem, a lányaim majd sokat zenélnek.
Darnyik Ágnes

Október, a rózsafüzér hónapjaOktóber 7-én ünnepeljük Rózsafüzér Királynőjének ünnepét. 1571. október 7-én volt a lepantói csata, mely törökök és a keresztény seregek között zajlott. A csata tétje nem kevesebb volt, mint az, hogy a törökök ellenőrzésük alá tudják-e vonni az Adriai-tengert, ez-által szabad utat nyernek-e Itália, majd Európa belseje felé. Az ütközet jelentőségével tisztában volt Szent V. Piusz pápa is, aki kápolnájában a rózsafüzért imád-kozta.Amikor néhány nap múlva jelentették a pápának a győzelem hírét, rákérdezett, hogy melyik órában tör-tént a keresztények diadala. A győzelem órája ponto-san megegyezett azzal az órával, amikor V. Piusz a ró-zsafüzért imádkozta, s ez bizonyosságot adott mindenkinek, hogy a keresztény seregek sikere nem a véletlen műve, hanem a Szűzanya segítségével követ-kezett be. Ezért V. Piusz pápa elrendelte a Rózsafüzér Királynőjének ünnepét, sőt a katolikus egyházban ha-gyománnyá vált, hogy október a rózsafüzér hónapja. Ebben a hónapban minden templomban közösen imádkozzák a szentolvasót. Október 8-án van Szűz 

Mária, Magyarok Nagyasszonya ünnepe. Szent István királyunk halála előtt a koronát és az országot a Szűz-anyának ajánlotta. Őseink ezt a felajánlást szent örökségként származtatták nemzedékről nemzedék-re. Vaszary Kolos bíboros, prímás kérésére a Szent-szék is elismerte a Mária-tiszteletnek ezt a nemzeti jellegét, s XIII. Leó pápa 1896-ban, a millennium évé-ben külön ünnepet engedélyezett. Ezen a napon ünne-peljük azt az örömteli tényt, hogy Mária országa va-gyunk. Ahogyan a Szűzanya Lepantónál megsegítette a kereszténység védelmére kelt seregeket, ugyanúgy a magyarokat is mindig megsegítette a kereszténység védelmében. Ajánljuk magunkat ma is bátran a Ma-gyarok Nagyasszonya oltalmába, hiszen hitünket, ke-reszténységünket ma is támadják. Szent Istvánhoz ha-sonlóan mi is bízzuk hazánkat a Szűzanya oltalmában, s meglátjuk, a lelki élmény ugyanaz lesz: a Magyarok Nagyasszonya ma sem fog megfeledkezni Mária orszá-ga, Magyarország megsegítéséről!
Miklusiak Kristóf SDS plébános
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GALGAHÉVÍZ VISSZATEKINTŐ

„Szívünk vidámságára Isten a bort adta…”Ebben az évben is nagy készülődés előzte meg a Szüreti napokat. A szombat esti nyitóünnepségen a turai Sára Ferenc Hagyományőrző Egyesület mutatta be új műsorát, melyben Sobri Jóska, a bakonyi betyár kalandjait és furfangos észjárását ismerhettük meg a zenés, táncos előadásukban és a Zagyva Banda közre-működésével. A „Tiszta udvar, rendes ház” pályázat résztvevőinek udvaráról a zsűri képviseletében Marinka Edit mesélt, a Polgármester Úr pedig elismerő dísztányérokat adott át Puskás László és Hubert József részére, mi-közben arra biztatott minden kedves vendéget, hogy jövőre is minél nagyobb létszámban csatlakozzanak a pályázathoz. Végvári Ildikó özv. Darnyik Antalné kert-jéről beszélt, hisz Margitka néni képviselte Galgahé-vízt a „Magyarország legszebb konyhakertje” pályáza-ton. Ezt követően lengyel vendégeink adtak ízelítőt kul-túrájukból népzenéjükön keresztül.A szüreti bálon a Galga Party Band muzsikált, a ven-dégek pedig hajnalig ropták a táncot.Másnap 13 lovaskocsi várta a viseletbe öltözött sze-replőket, hogy idén is végigvigye őket a falun és át Hé-vízgyörkre. A felvonulást a betyárok vezették, majd a bíró és a bíróné hintaja következett, utánuk vonult a 

szőlőágakkal díszített kocsmáros kocsi, mely roskadá-sig telt a pogácsákkal, süteményekkel és a borokkal. A zenészek és a szereplők következtek, ki ki a maga vise-letében Boldogról, Hévízgyörkről, Bagról és természe-tesen Galgahévízről.A Geöcz téren mindenki elropta az utolsó táncát, majd kicsit fáradtan, kicsit fázósan, de teli élmények-kel fogyasztotta el a jólesően forró és ízletes marha-pörköltet.Hálás szívvel gondolunk mindenkire, aki segítséget nyújtott és szeretnénk köszönetet mondani Galgahé-víz község Önkormányzatának, a turai néptánccso-portnak, Marinka Editnek és Végvári Ildikónak, a két nap fellépőinek, szereplőinek, a Kisbetyár I. és II. tán-cosainak és felkészítő tanáraiknak, a Pávakör tagjai-nak, azoknak az önzetlen és segítőkész szülőknek, nagyszülőknek, szomszédoknak, akik a felvonulás ál-lomásaira finomabbnál finomabb süteményeket sü-töttek, különös tekintettel a bíró-bíróné és a kocsmá-ros-kocsmárosné családjára, a Söpy Süti Kft.-nek, a Domoszlai Pékségnek és a Telek pékségnek és Fábián Ildikónak, aki a kocsmáros kocsi italkínálatát adta. Szívből köszönjük!
Pappné Kovács Mónika

Szívből gratulálunk Vanó András Úrnak,   
Galgahévíz polgármesterének a Szüreti Napok alkalmából!
Kívánjuk, hogy Galgahévíz lakosságát öröm és büszkeség 

töltse el, amiért a Szüreti Napok szervezésével a régi 
szokásokat, hagyományokat, Galgahévíz kultúráját és 

történelmét megőrzik ezzel erősítve  
a iatalok lokálpatriotizmusát is.

Tisztelettel és üdvözlettel:
Rączka Mieczysław, Wilkowice község polgármestere

Olma Bartos, a községi tanács elnöke
Wilkowice, 2015.09.26.

Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt Galgahévíziek!
Nagy örömmel fogadtam az Ön levelét, melyben meghívott 

bennünket a galgahévízi Szüreti Napokra.
Községünket közös barátunk,  

Zbigniew Staśkiewicz képviseli.
Aleksandrów község nevében minden jót kívánok Önöknek, 

és reméljük, hogy az idei Szüreti Napok nagy örömet 
okoznak,  és szép élményeket hagynak.

Tiszetlettel:
Głowacki Dionizy

Aleksandrów Polgármestere
Aleksandrów, 2015.09.21.

A Kodály Zoltán Művelődési Ház  
programajánlója

Október 9., péntek 10 órától 12 óráig   Óvodai szüreti mulatság
Október 11., vasárnap 16 óra   Közmeghallgatás
Október 17., szombat 21 óra    Pesty Party Showband élő koncert
Október 18., vasárnap 18 óra    Öröklét - az aszódi Vándorok Táncszínház előadása
Október 19., hétfő     Házhoz megy a Zenede -Bebe és zenésztársai ingyenes műsora
Gyermekeknek: 13 óra, felnőtteknek: 18 óra 
Október 23., péntek 18 óra    Ünnepi műsor az 1956-os forradalom és szabadságharc emlékére
Október 25., vasárnap 17 óra    Szépkorúak ünnepe
November 3.  kedd 18 óra, emeleti terem Helytörténeti klub bevezető előadása, Téma: Falunk történelmének érdekességei a kezde-tektől az 1700-as évekig, Előadó: Kolesza István 
November 15., vasárnap 17 óra   FérfinapSzeretettel várunk minden kedves vendéget, érdeklődőt a programjainkra!

PDF Compressor Pro

http://www.pdfcompressor.org/buy.html


GALGAHÉVÍZ

2015.  október14

KÉKFÉNY

Elfogták a sírrongálótJátszótérnek használta Galgahévízen a Kegyeleti Parkot a gyanú szerint a helyi S. Zoltán (19): síremlé-keket rugdosott ki a helyükről. Az aszódi zsaruk azo-nosították, szeptember 14-én hajnalban otthonában elfogták. Galgahévíz régi temetőjének helyén 1995-ben Kegyeleti Parkot alakítottak ki. A község főútja mellett fekvő temető első emlékei 1792-ből valók, ez azonban egy-általán nem hatotta meg a közelben lakó S. Zoltánt, aki a megalapozott gyanú sze-rint július 31-én késő este kidöntött 8 régi sírkövet. Az éjszaka leple alatt randa-lírozó fiatalember tettének szemtanúja volt, ez is segítette a nyomozást. - Az eset nagy felháborodást keltett a faluban, ron-gálás miatt a polgármester tett feljelentést- avat be a részletekbe Bolbás Norbert százados, az Aszódi Rendőrörs megbízott parancsnoka. – Adatgyűjtés so-rán olyan bizonyítékok kerültek birtokunkba, amelyek alapján a helyi fiatalember nemcsak a síremlékek megrongálásával, hanem egy néhány nappal korábbi lopással is gyanúsítható. Szemtanúk látták, amint júli-

us 28-án talicskán tolt haza egy fali gázkazánt. Egy hévízgyörki lakatlan házból hiányzott, amelynek ajta-ját ismeretlenek korábban felfeszítették. A lopást júli-us 29-én este jelentették be. A ház Buda-pesten élő tulajdonosa szerint a gázkazánon kívül egy öntöttvas kandalló-nak, egy benzinmotoros fűkaszának, egy rotációs kapának, egy Samsung számító-gépháznak és egy értékes, antik sakk-készletnek is lába kelt. Ezeket hiába keres-tük a gyanúsított elfogása után tartott házkutatás során. - S. Zoltánt galgahévízi otthonában szeptember 14-én 5 óra 50 perckor az ágyából ugrasztották ki az aszódi zsaruk. Álmos szülei nem dicsérték meg a váratlan rendőri akcióért: anyja aj-tócsapkodással nyugtázta, hogy fia megint rossz fát tett a tűzre. S. Zoltánt a járőrök előállították a Rendőrörsre, ahol a nyomozók kihallgatták, majd őri-zetbe vették. Rongálás bűntettének és lopás vétségé-nek megalapozott gyanúja miatt indult ellene eljárás, szabadlábon védekezik.
(Forrás: Zsaru magazin)
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GALGAHÉVÍZ TÚRA

Ebben az évben immáron 13. alkalommal rendez-tük meg a Galga túrákat Galgahévízen. Az időjárásra nem lehet panaszunk, hiszen szikrázó napsütés támo-gatta túránkat. Az idei évben sokan választották a mi teljesítménytúránkat országszerte a gyalogolni vá-gyók, így az összes távon 261 indulóval büszkélkedhe-tünk! Az 50-es távon 46-an indultak, az 50-es Kerék-pároson 9-en, a 30-as távon 17-en, a 25-ösön 69-en, a 20-ason 24-en és a 15-ös távnak 96-an vágtak neki. Ez úton is szeretném megköszönni a rendezőknek, szer-vezőknek, pontőröknek, akik szombatukat feláldozva 

személyes segítségükkel, illetve támogatóinknak, akik anyagi támogatásukkal hozzájárultak teljesítménytú-ránk színvonalához! Segítségük és adományaik nélkül ilyen magas szintű esemény nem öregbítené Galgahé-víz hírnevét! Ennek hírét viszik Mezőberénytől-Tata-bányáig!Természetesen a túráinkat már hagyományosan kö-vető Bika Maraton sem maradhatott el. A bátrak 22-szer kerülték meg a tavat, voltak, akik csak 15-ször, mások 8-szor, vagy csak 4-szer keringtek szédülés mentesen a tó körül.               Mészáros Ádám

Fő támogatóinkB-AUTÓ 2011 Kft.GYŐRI JÁNOS BERTALAN JÁSZFÉNYSZARU ALPOLGÁRMESTEREVARGA ÉS TÁRSA 2000 HÚSFELDOLGOZÓ KFT. KESERŰ ISTVÁN GALGA-AGRÁR KFT.KISS ÁKOS ZÖLDSÉG-GYÜMÖLCS KISKERESKEDELEMDAKÖV KFT.

II. RÁKÓCZI FERENC ÁLTALÁNOS ISKOLA GAZDÁLKODÓ KÖZPONT 2000 KFT.MAROS-ÉPKER (TURA) POLGÁRMESTERI HIVATAL GALGAHÉVÍZSZASZKÓ MÉHÉSZET TURAGÓDOR JÓZSEF VASGYÚRÓ
TámogatóinkAMBRUS ATTILA AQUA FONTIS PATIKA KFT. TURAASZÓDI TIBOR őstermelő BENCZE ATTILA AUTÓ ÉS GUMISZERVÍZBENCZEBUSZ B-KOLETTA 2011. KFT CENTRÁL-KÖVI-SECURITY KFT. CSEMETEKERT NAPKÖZI OTTHONOS ÓVODA DANYI CSABA ÉPÜLETBURKOLÓ DEMÉNY ÉTTEREM TURADEMÉNY ZSOLT Zöldségbolt TURADIÓS ISTVÁN PAPÍRBOLT (TURA) DOMOSZLAI PÉKSÉG DR. HAJDÚ PÁL DRÁVAY GÁBOR  FÁBIÁN ILDIKÓ GALGA PARK KFT. TURA GALGAHÉVÍZ POLGÁRŐR EGYESÜLETGAZDÁLKODÓ KÖZPONT 2000 KFT.GÉSZI-BAU KFT. HAJDÚ SÁNDOR JOBBIK GALGAHÉVÍZI ALAPSZERVEZETE KÉKPÁFRÁNY VIRÁGBOLT TURAKIRÁLY GYÖNGYI TURA

LACZKÓ ATTILA BOLDOGMAGYAR POSTA GALGAHÉVÍZ MAGYAR POSTA TURAMARCSI FALATOZÓ TURAMARICA VIRÁGBOLT MÁRVÁNY Csempebolt "J és J" Építőipari Bt. TuraOCSOVAINÉ DARNYIK ILDIKÓ ÖKOFALU LAKÓI PÁVAI ÉS LÁNYAI BT.PIKOMIX HORGÁSZBOLTRÓMAI KATOLIKUS EGYHÁZKÖZSÉG GALGAHÉVÍZSÁRA ÁGOTA TURASÁRA PÉTER TURASÖPY PÉKSÉGSZABÓ KRISZTINASZÁZAS BOLT GALGAHÉVÍZ  SZILKA SZALON TURASZI-MI KFT. 2193 GALGAHÉVÍZTÓTH JÓZSEF TURATÓTH ZOLTÁNNÉ TURAURBÁN JÓZSEFNÉ TURAVIRGANCZ LÁSZLÓNÉ FESTÉKBOLT TURAZENGŐ ZSOLT

Galga Természetbarát Egyesület hírei
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GALGAHÉVÍZ HIRDETÉSNekem, mint kétgyermekes anyának soha nem okoz nagyobb problémát, ha valamelyik gyerek (nagy rit-kán) lebetegszik, nem esem kétségbe, teszem a dolgo-mat, lázat mérek, kúpot adok be, orrot porszívózok, sebet kötözök, stb. Amitől viszont rettegek: csak ne-hogy a férjem betegedjen meg!És nem azért, mert ő a fő kenyérkereső. Egyszerűen nem tudom ilyenkor kezelni. Mert milyen is a férfi, ha beteg?Először is nem hisznek a megelőzésben. Azt hiszik, hogy a vitaminok és más szükséges tápanyagok benne vannak a levegőben, vagy a sörben, esetleg a hambur-gerben (mert abban is van zöldség, ugyebár!).Pedig sajnos a mai étkezési szokások aligha mond-hatók egészségesnek, hiszen még a zöldségekben, gyümölcsökben levő egyre kevesebb vitamint sem tudjuk rendesen hasznosítani, annyira lepusztult a bélflóránk!Másodszor: ha már kapar a torkuk, tüszős mandula-gyulladásra gyanakszanak, ha pedig a fejük fáj, agyda-ganatra. És ne is próbáljuk elbagatellizálni a dolgot, mert majd a mi lelkünkön szárad, ha ebben fognak el-halálozni.Harmadszor: ha beütött a krach, és tényleg ágynak esnek, akkor ezt egy pillanatra sem lehet figyelmen kí-vül hagyni, nem is tudnánk a szobából kiszűrődő fo-lyamatos sóhajtozások miatt. Ilyenkor persze már 

mindent bevesznek, homeopátiás bogyótól kezdve az izlandi zuzmó teán át a fiókban talált lejárt szavatos-ságú fájdalomcsillapítóig, ráadásul egyszerre!Mit tehet a nő?Megelőzés helyett ajándékozzunk neki állapotfel-mérést (ez a Kuckó Sóbarlangban mindössze 1500 Ft), és ha meglátja a szervezete jelenlegi állapotát, szinte könyörögni fog az étrend-kiegészítőkért.Ha észrevesszük az első intő jeleket (orrfújás, krá-kogás, stb.) szervezzünk közös „wellness” programot. Egy kis infraszauna, egy családi sóbarlangozás segít-het megfékezni a bacik terjedését, és a vírusos beteg-ségeken is hamarabb túlesik. És még jól is érezzük ma-gunkat közben!Ne hagyjuk, hogy a dolog elfajuljon: ha becsípődik a dereka, vagy elfeküdte a nyakát, kérjünk neki időpon-tot a masszőrtől, vagy csontkovácstól, mert néhány hét múlva sokkal nehezebb (és drágább) lesz kikezel-ni.Ha már a férfi ágynak esett, nincs mit tenni: főzzünk neki literszámra gyógyteát (sok mézzel), reggeli mellé készítsük ki a vitaminjait/gyógyszereit, vegyünk neki pár autós magazint, vagy egy jó könyvet, és főleg SZE-RETGESSÜK nagyon sokat (de csak távolról, nehogy elkapjuk)!!!          Ruszkai-Simon Anna
    a Kuckó Sóbarlang és Egészségcentrum vezetője 

www.kuckosobarlang.hu

Ha a férfi beteg...
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Galgahévíz
Galgahévíz Község havilapja • Kiadja Galgahévíz Önkormányzatának Polgármesteri Hivatala •  
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Nyomdai munka: Basámi Kt., Kerepes, felelős vezető: Mohos Imre • ISSN 2060-5749

KÉPEKBEN

Szüreti 2015.

fotó: Darnyik Ágnes

PDF Compressor Pro

http://www.pdfcompressor.org/buy.html

